
 

 

 

DAGSORDEN 

Skolebestyrelsesmøde  

Mandag 24.04.2023 

17.00 – 21.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere:  

 

  

Forberedelse:  

Læs trendkort igennem fra visionsprocesaftenen og 

udvælg de tre trends, du synes er mest vigtige. Gerne 

med angivelse af årsag ala den rundsendte, som Monica 

har lavet. 

 

Læse materialet omkring justering af tildelingsmodel  

Mødeleder:  

Marie/Thomas 

Referent:  

Jacob  

17.00 – 17.10 Nyt fra Elevrådet 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m.                       
Signe har trukket sig som formand. Der er 
derfor valgt ny formand: Magne fra 6. årgang. 
Freya fra 7. årgang er stadig næstformand. Fra 
bestyrelsen skal der lyde en stor tak til Signe for 
indsatsen. Vi byder Magne velkommen og ser 
frem til samarbejdet. 
 
Eleverne bringer op, at der er ønske om 
information til de mindre årgange omkring 
risikoen ved snus, der desværre er at finde flere 
steder på skolens område, da dette henlægges 
af brugerne heraf.  

v/Signe, Freya og 
Magne  

17.10 – 17.20 Nyt fra personalegruppen 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 

v/ Susanne og 
Henrik 



 

 

Rigtig god MiniFO gruppe. God opstart af 
gruppen på trods af tilvænning til at være i 
’skole’.  
6. årgang er i gang med brobygningen til 
udskolingstilværelsen på kommende 7. 
klassetrin.  
9.-klasserne gøres klar til eksamensperiode. 
Fagfordeling er i fuld gang. 

17.20 – 17.30 Nyt fra ledelsen 
Nyt om tildelingsmodel: Der er kommet nyt 
oplæg til fremtidig tildelingsmodel. Model 2 er 
sendt i høring. Se næste punkt. 
 
Skoleudviklingssamtaler 
Meddelelsesbog: I Gribskov Kommune vil 
meddelelsesbogen være at finde på 
MinUddannelse. Meddelelsesbogen erstatter 
elevplanen og skal indeholde information om 
elevens faglighed inden for fagene dansk og 
matematik i første omgang. 
 
Der bliver en forsøgsperiode med en ny 
betalingsmetode i kantinen, hvor man får et 
særligt kort, man kan tanke op på. Der kommer 
mere information ud, når vi nærmer os 
perioden. 

v/ Thomas 

17.30 - 18.00 Inputs til høringssvar i forhold til justering af 
tildelingsmodel. 
 
Der er sendt en ny tildelingsmodel i høring. I 
modellen er der lagt op til, at Bjørnehøjskolen 
skal spare 1,3 mil. kroner. 
 
Det kan komme til at gå ud over: 

• tolærerfunktioner 

• kantine 

• ressourcer til de elever, der har brug for 
en SI-indsats 

• vejledertimer 

• samarbejdstimer lærer/pædagog 
 
Der arrangeres fælles høringssvar på tværs af 
skolebestyrelserne, som ender ud i et fælles 
svar til politikerne fra den samlede 
formandsgruppe.  
Høringssvaret og skolebestyrelsen skal have 
mobiliseret forældregruppen således, at alle 
forældre til elever på Bjørnehøjskolen får indsigt 
i og forståelse for, hvordan den fremtidige 
økonomiske situation ser ud skolen. Med de 
besparelser, der lægges op til, er det tvivlsomt, 
at skolen kan bevare sin status som attraktiv 
skole i lokalsamfundet. 

v/Thomas 



 

 

Skolebestyrelsen udarbejder et høringssvar, 
som tager udgangspunkt i de afledte problemer 
i, at man flytter penge den modsatte vej af, hvad 
elevtilgangen er. I modellen flyttes der penge fra 
de store skoler til de mindre skoler. 
Høringssvaret vil ikke fokusere på rimeligheden 
i dette, men forholde sig til de konsekvenser, 
det kan få, hvis Bjørnehøj skal spare 1,3 mil. 
kroner. 
Det kan medføre, at det bliver sværere at 
tiltrække børnefamilier til Gribskov og dermed 
flere børn til skolen, og det kan gøre det 
vanskeligere at rekruttere personale.  
 

18.00 – 18.20 Fransk – vi er fortsat udfordrede på at skaffe 
undervisere til faget… 
 
Der er flere skoler i kommunen, som står med 
udfordringer ift at skaffe fransklærere. Det er en 
udfordring at tilbyde fransk som fag.  
Skolen har pt 2 fransklærere, hvoraf kun en af 
dem kan føre til afsluttende prøve. Der arbejdes 
på en plan omkring efteruddannelse, som kan 
sikre en stabil plan for udbydelse af faget.  

v/Thomas 

18.20 – 19.55 
 

Visionsproces (se forberedelse øverst) 
Opsamling fra sidst 
Det videre forløb – diskussion af trendkort – 
hvad vil vi fokusere på? – hvilke konsekvenser 
har det for skolen? – hvordan kommer vi videre i 
praksis? 
 
Vi havde en lang drøftelse om trendkort og 
vores valg af disse. Vi endte med en opsamling 
med følgende ord: 
 

• Hvordan sikrer vi robusthed? – mental 
sundhed 

• Relationer – fællesskab og rummelighed 

• Mening og motivation 

• Bæredygtighed og fremtid 

• Verdensvendt – lokalforankret 

• AI – mulighederne fremfor 
begrænsningerne og mobil som 
ressource 

• Fleksible læringsrum og -planer 

• Undervisning – opbrud af skema 

• Nye aktiviteter /bevægelser /former 
/eksamener og eksamensformer 

 
Vi drøftede livligt videre. Thomas og Julie 
mødes og samler op og prøver at nærme sig 
praksis. 

v/Thomas 



 

 

19.55 – 20.45 
 

Videre proces i princippet om 
kommunikation mellem skole og hjem 
 
Der er afholdt pædagogisk råd med alle ansatte 
på skolen samt medlemmer af skolebestyrelsen, 
hvor kommunikation blev drøftet. Derudover har 
bestyrelsen afholdt forældreforum med samme 
tema. Marie er i gang med at samle alle 
kommentarer og input i et samlet dokument, der 
kan arbejdes videre med. Marie, Kasper og 
Thomas mødes d. 10. maj og laver udkast til nyt 
princip, som så skal drøftes på næste 
skolebestyrelsesmøde 23. maj 2023. 

v/Marie 

20.45-21.00 Evt. v/alle 

 

 

 

Punkter til kommende møder: 

Visionsproces – status 

Kommunikation – drøftelse af nyt princip 


